
 
P R O T O K Ó Ł  Nr VI/09 

z obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 
z/s w Mszanowie  

odbytej w dniu 15 czerwca 2009r.  
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXXIV Sesję i po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 

godz. 1320. 
 
Nieobecny radny Dariusz Kopański. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Janusz Łupaczewski 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami i 
Ochrony Środowiska Marek Arentowicz  
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenia zaświadczenia nowowybranemu radnemu. 
3. Ślubowanie radnego. 
4. Wybór sekretarza obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji. 
6. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
7. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Zapytania i wnioski. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia wekslem „In blanco” dotacji na budowę 

sali gimnastycznej w Radomnie.  
11. Podjęcie uchwały  w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu  

sołeckiego.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym 
Gwiździny, Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym 
Pacółtowo, Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie geodezyjnym Skarlin, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie, w części terenów wokół jeziora Skarlińskiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących Komisji. 

16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2  
Wręczenie zaświadczenia nowo wybranemu radnemu. 
 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej o 
wręczenie zaświadczenia o wyborze radnemu, w związku z przeprowadzonymi wyborami 
uzupełniającymi do Rady Gminy w okręgu nr 6.  
 
Pan Janusz Łupaczewski wręczył Panu Bronisławowi Suszyńskiemu zaświadczenie o 
wyborze na radnego.  
 
 
Ad 3   
Ślubowanie radnego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania, po czym, Pan Bronisław Suszyński 
powstając wypowiedział słowo „ślubuję, tak mi dopomóŜ Bóg”.  
 
 
Ad 4 
Na sekretarza obrad powołano radnego Kazimierza Mikuczyńskiego. 
 
 
Ad 5 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXIII Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXIII Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Zdzisław Makowski  stwierdził, iŜ zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, jego 
treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy 13 głosami „za” i przy 1 głosie wstrzymującym przyjęła 
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protokół z obrad XXXIII Sesji.  
 
 
Ad 6 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował włączenie do porządku obrad dodatkowego punktu: 

- jako 14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie geodezyjnym Skarlin, gmina 
Nowe Miasto Lubawskie, w części terenów wokół jeziora Skarlińskiego. 

 
Radni nie zgłosili innych propozycji. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad 7 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 20 maja, odbyło się szkolenie obwodowych komisji wyborczych powołanych dla 
przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego. Wójt poinformował o frekwencji 
w wyborach w poszczególnych obwodach.  
- równieŜ 20 maja odbyło się spotkanie Rady Gminnej Ludowych Zespołów Sportowych, 
omawiano przygotowanie do Letnich Igrzysk Samorządowych Województwa Warmińsko-
Mazurskiego, które odbędą się 20 czerwca br. w Nowym Mieście Lubawskim.  Gmina jest 
współorganizatorem. 
- 22 maja, nastąpiło wmurowanie aktu erekcyjnego pod budowę Szkoły Podstawowej w 
Radomnie, 
- 22 maja, z upowaŜnienia Wójta, Pan Marek Arentowicz brał udział w otwarciu Oddziału 
Banku Gospodarki śywnościowej w Nowym Mieście lub., 
- równieŜ w tym w imieniu Wójta, Pan Eugeniusz Sobczyk uczestniczył w spotkaniu 
dotyczącym utworzenia lokalnej grupy działania, która działałaby w dziedzinie 
rybołówstwa. Spotkanie skierowane było do właścicieli akwenów wodnych, odbyło się w 
Jabłonowie Pom.   
- 23 maja, Wójt uczestniczył w festynie rodzinnym zorganizowanym w Zespole Szkół w 
Jamielniku.  
- 24 maja, w Bratianie odbyły się gminne zawody sportowo-poŜarnicze,  
- 2 czerwca, Wójt podpisał umowę z Bankiem PKO BP Oddział w Iławie w sprawie dalszej 
obsługi budŜetu gminy, do roku 2014.   
- 2 czerwca, w wyniku ulewy i nawałnicy zalane zostało Mszanowo, podtopiony Kaczek i 
część Pacółtowa i Gwiździn. Pracownicy brali udział w akcji ratowniczej. Szczególnie duŜe 
straty poniosło 1 gospodarstwo rolne w Kaczku. Gmina udzieliła pomocy rzeczowej.  
- 3 czerwca, odbyło się spotkanie z dyrekcją Caritas z Brodnicy  w sprawie pomocy 
finansowej przy budowie noclegowni dla bezdomnych. Gmina jest skłonna udzielić 
pomocy po określeniu warunków i podpisaniu umowy.  
- 4 czerwca odbyło się spotkanie komitetu organizacyjnego Letnich Igrzysk Wsi z udziałem 
Zarządu Wojewódzkiego LZS,   
- 9 czerwca, Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady brali udział w Walnym Zebraniu 
Kółka Rolniczego w Skarlinie, 
- 10 czerwca, Wójt spotkał się z Burmistrzem Miasta Nowego Miasta w sprawie budowy 
sieci kanalizacyjnej w Mszanowie do ul. Sadowej w Nowym Mieście Lub.  
- 13 czerwca Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady brali udział w III edycji konkursu 
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poetyckiego „O pióro Wójta Gminy”.  
- w tym samym dniu uczestniczyli w festynie w szkole w Radomnie oraz w spotkaniu z 
okazji 60 lecia istnienia Koła Gospodyń Wiejskich w Pacółtowie. 
 
W okresie od 18 maja br. Wójt wydał następujące zarządzenia:  

  
- 19.05.2009r.  w sprawie określenia maksymalnego miesięcznego wynagrodzenia 
kierowników, zastępców kierowników jednostek budŜetowych i gospodarstwa 
pomocniczego gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 27.05.2009r. w sprawie zmiany budŜetu, 
- 1.06.2009r. w sprawie upowaŜnienia Pani Anny Falkowskiej – pracownika  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie  do prowadzenia postępowania 
administracyjnego  w sprawach dodatków mieszkaniowych, a takŜe do wydawania decyzji 
w tych sprawach, 
 - 1.06.2009r. w sprawie upowaŜnienia Pani Ewy Raszyńskiej  - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do  prowadzenia postępowania 
administracyjnego i wydawania decyzji administracyjnych w  sprawach świadczeń 
rodzinnych, 
- 1.06.2009r. w sprawie upowaŜnienia Pani Anny Falkowskiej - pracownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania  w sprawach 
świadczeń z funduszu alimentacyjnego, a takŜe do wydawania decyzji  administracyjnych 
w tych  sprawach, 
- 1.06.2009r. w sprawie upowaŜnienia Pani Anny Falkowskiej – pracownika  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie do prowadzenia postępowania i wydawania 
decyzji administracyjnych  w indywidualnych sprawach w zakresie pomocy społecznej 
naleŜących do właściwości gminy, 
- 3.06.2009r. w sprawie zmiany budŜetu, 
- 4.06.2009r. w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie lokalu socjalnego. 
 
 
Ad 8 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Roman Jadanowski  – w związku z rozwiezieniem nowych pojemników na 
odpady, zapytał, czy dotychczasowe pozostaną, jeŜeli tak, czy moŜna je rozstawić w 
róŜnych miejscach we wsi.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe dotychczasowe pozostaną i prosił o dokonywanie uzgodnień z 
Panem Sobczykiem. 
 
Ponadto radny Jadanowski  zgłosił konieczność zabezpieczenia sprawy rowu, przy 
figurce w Radomnie, wykopanego przez Powiatowy Zarząd Dróg.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w przerwie Sesji Pan Oelberg zadzwoni do Zarządu Dróg. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  zgłosił, Ŝe w Mszanowie nie świeci się lampa w pobliŜu sklepu. 
Ponadto wnioskował o wyczyszczenie i pogłębienie rowu w pobliŜu zakładu Humdrex, jego 
niedroŜność była jedną z przyczyn zalania Mszanowa podczas ostatniej nawałnicy. 
NaleŜałby na bieŜąco pilnować jego droŜności, aby uniknąć sytuacji jak ostatnio.  
Podziękował straŜakom z Bratiana za pomoc w usuwaniu skutków. 
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Poinformował, Ŝe mieszkańcy osiedla w Łąkach Bratiańskich pod Nowy Dwór zgłaszają 
konieczność przycięcia gałęzi na drodze do Nowego Dworu, po prawej stronie. Gałęzie 
powodują, Ŝe samochody, przybierają lewej strony i pęka asfalt.  
Znajdujący się wzdłuŜ drogi głęboki rów, naleŜałoby wzmocnić, bo osuwa się.  
Zapytał, kiedy będzie powołana komisja do zbadania wniosku zgłoszonego na Sesji w dniu 
28 kwietnia, w sprawie ograniczenia prędkości na ulicy Na Skarpie i Nad Drwęcą. 
Wnioskował o poprawienie drogi za Domem Dziecka w Pacółtowie, są tam tylko 2 
zabudowania, ale buduje się osiedle, ta droga juŜ nie jest drogą, tylko spływem wody. 
Problemem jest wjechać.  
 
Wójt  odpowiedział w sprawie komisji, Ŝe została powołana i sprawdziła sytuację w 
Gwiździnach, miała być załatwiona sprawa ograniczenia prędkości, ale chyba przeoczono.  
W sprawie drogi w Pacółtowie odpowiedział, Ŝe naleŜałoby wykopać otwarty rów, ale 
właściciel nie wyraŜa zgody na udostępnienie gruntu. Obecnie na tym osiedlu instalowane 
są lampy oświetleniowe.  
 
Radny Kowalski  zapytał, czy aktualna jest sprawa instalacji lamp na ul. Piaskowej w 
Mszanowie. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe jest w trakcie.  
 
Poza tym radny Kowalski  wnioskował o budowę studzienki odprowadzającej wodę przy 
bloku, skręcając do Kliniki.  
 
Radny Cezary Kawiecki, w związku z ulewą, o której wspomniał Pan Wójt, wnioskował o 
ponowne wysłanie monitu do Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo piasek pośniegowy był 
jedną z przyczyn zapchania się studzienki. W tej chwili jest niebezpiecznie w Pacółtowie, 
jest bardzo duŜo piasku na drodze.  
 
Wójt uwaŜa, Ŝe ukształtowanie terenu sprzyja, Ŝe piasek jest nanoszony na drogę.  
 
Przewodnicz ący Rady  poinformował, Ŝe pismo zostało wysłane do Zarządu Dróg w 
sprawie piasku, sprzątnięta została góra piasku naprzeciwko piekarni w Pacółtowie oraz  
w Tylicach, ale reszta przy krawęŜnikach została.  
 
Wójt  poinformował, ze Gospodarstwo Pomocnicze złoŜyło ofertę na prowadzenie prac 
porządkowych na tej drodze, poza tym wygrało przetarg na budowę chodnika na tej 
drodze w Tylicach.  
 
Radny Cezary Kawiecki  wnioskował o uwzględnienie w piśmie kwestii umocnienia 
pobocza, przy Państwu Czarzyńskim i Godzińskich, przed 60 km, 2 słupki.  
Następna sprawa, w miejscu, gdzie burzówka wpływa do rowu melioracyjnego, wyłoŜono 
kamieniami od strony rur – burzówki. Sugerowałem, Ŝe przy duŜej ulewie, woda będzie 
wymywała pobocze po przeciwnej stronie, a nie po tej, gdzie są rury i w tej chwili jest tam 
potęŜna wyrwa. NaleŜałoby to zabezpieczyć, bo z tego rowu zrobi się rzeka.  
 
Radny Edmund M ędrzycki  poinformował, Ŝe nie otrzymał odpowiedzi na wniosek w 
sprawie budowy chodnika na ul. Grunwaldzkiej w Bratianie, zgłoszony na ostatniej Sesji.  
 
Pan Roman Sienkowski  zapytał, czy gmina posiada tłuczeń na stanie, wnioskował o 
poprawienie drogi na górnym Bratianie k/Pana Osickiego, zniszczonej podczas ostatniej 
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ulewy oraz udroŜnienie rowu przy tej ulicy. Wnioskował o naprawę ul. OkręŜnej, 
interweniowali mieszkańcy. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe ul. OkręŜna będzie naprawiana, problem jest znany. 
 
Radny Bogdan Król przypomniał Panu Wójtowi o wniosku dotyczącym ułoŜenia tzw. 
„śpiących policjantów” na ulicy przy kościele, w Bratianie. Ksiądz teŜ jest za takim 
rozwiązaniem problemu. Znaki ograniczające prędkość nie są przestrzegane.  
 
Sołtys Pan Sienkowski  poinformował, Ŝe rozmawiali o tym na Zarządzie Kółka 
Rolniczego, wyrazili obawy dlatego, Ŝe tą drogą latem jeŜdŜą kombajny i sprzęt rolniczy, i 
moŜe być problem. Na tej ulicy musiałby być połoŜonych ich kilka.  
 
Radny Bogdan Król  – 2, rozwiązałyby problem. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to koszt około 5 tys.zł.  
 
Pan Roman Sienkowski  uwaŜa, Ŝe lepiej pobudować chodnik.  
 
Radny Kowalski  uwaŜa, Ŝe w tej sytuacji na wszystkich drogach powinno się tak 
rozwiązywać sprawę np. wyścigów motorowych m.in. na drodze do Bratiana. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  wyraził niezadowolenie z powodu utworzonych uskoków w 
miejscu łączenia się nowej nawierzchni asfaltowej z dotychczasową na odcinku od 
pomnika do wsi Nawra, po tygodniu powstała dziura.  
 
Wójt  poinformował, Ŝe podobna sytuacja jest w Skarlinie, na zapytanie w tej sprawie, 
Starosta odpowiedział, Ŝe droga ta nie jest jeszcze odebrana i uwagi moŜna zgłaszać.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – być moŜe teraz to juŜ niewiele pomoŜe, ale w przyszłości 
zwracać uwagę, Ŝe nie tylko cena jest waŜna. Jak będzie budowana droga w Radomnie to 
naleŜałoby przypilnować, aby takie sytuacje nie miały miejsca.  
Radny przekazał Wójtowi pisemny wniosek i skargę na sołtysa z Nawry.  
 
Pan sołtys wsi Gry źliny  – zgłosił wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych, o 
uporządkowanie obkoszonych poboczy, bardzo niebezpieczny jest wyjazd w Jamielniku , 
na Orłowie.  
Wnioskował, aby znowu monitować do Iławy w sprawie naprawy drogi, są dziury po zimie, 
za granicą powiatu.  
 
Pan Marek Miecznikowski  wnioskował o doposaŜenie placu zabaw w Chroślu oraz o 
pojemniki na śmieci. 
W sprawie dróg wnioskował o równiarkę na drogi oraz wyczyszczenie rowu z Chrośla do 
Gryźlin. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe sprawa urządzeń na plac zabaw jest załatwiona, w sprawie 
pojemników zgłosić się do Pana Sobczyka, rozstawionych zostało nowych 77 sztuk. 
 
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał, jak została załatwiona sprawa, którą zgłaszała Pani 
sołtys Mszanowa, dotycząca ustawienia tablicy „Łąki Bratiańskie”, jest problem ze 
odszukaniem mieszkańców na nowym osiedlu za torami.  
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Wójt  odpowiedział, Ŝe były uzgodnienia, Ŝe taka tablica nie załatwi sprawy. 
 
Ponadto radny Kowalski  zgłosił, Ŝe koło mostu po lewej stronie, jadąc z Mszanowa w 
kierunku Nowego Miasta, wiosną zostały wycięte topole, ale gałęzi nie zebrano do dziś, 
juŜ zarosły. 
 
Pani Edyta Gorzka  zgłosiła potrzebę uzupełnienia wyposaŜenia placu zabaw, bo sprzęt 
drewniany uległ degradacji, huśtawki zagraŜają bezpieczeństwu dzieci. Czy jest nadzór.  
Zapytała, o termin realizacji nasadzenia drzew wokół oczyszczalni.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe komisyjny przegląd placów zabaw prowadził Powiatowy Inspektorat 
Nadzoru Budowlanego, sprawdzić trzeba protokół.  
 
Kierownik  Gospodarstwa odpowiedział, Ŝe nasadzenia planuje się jesienią bieŜącego 
roku.   
 
Pani Marianna Kołecka : 
- poparła wniosek radnego Jadanowskiego w sprawie wykopanego rowu,  moŜe 
zabezpieczyć go barierkami,  
- wyraziła zaniepokojenie wyglądem burty (zarośnięta krzewami i chwastami) na odcinku 
od budynku, w którym mieszka, do cmentarza, naleŜałoby wykosić.  
- poinformowała, Ŝe Rada Sołecka wystąpiła do PKS w Brodnicy o odnowienie przystanku, 
odpowiedzieli, Ŝe to sprawa Wójta.  
- dwóch mieszkańców wsi nawiozło ŜuŜlu na drogę gminą i pytają czy otrzymają zwrot, 
zapłacili 250 zł.  
 
Radny Jadanowski  poinformował, Ŝe zapytał tych mieszkańców, czy pytali kogoś o 
zgodę, ale zwrotu pieniędzy juŜ nie chcą. Chcieliby tylko trochę piasku dla zasypania.  
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  poinformował, Ŝe opady deszczu spowodowały, Ŝe 
Jamielnik został podzielony na dwie części. Pod wiaduktem było tyle wody, Ŝe samochód 
osobowy nie przejechał. Interweniowała miejscowa OSP, ale wypompowana woda moŜe 
zalewać pole sąsiednie. Wnioskował o sprawdzenie 4 studzienek, które są przy wiadukcie, 
to droga powiatowa.  
Poinformował, Ŝe gałęzie z pobocza drogi do Radomna nadal są nie uprzątnięte, zarosła 
je trawa. 
 
Radny Roman Jadanowski  wnioskował o wystąpienie do Okręgowej Dyrekcji Lasów w 
Olsztynie o wydanie decyzji w sprawie budowy mostu przez jezioro w Radomnie, 
pozostałe dokumenty są wydane.  
 
Wójt  odpowiedział, wszystkie pozwolenia i decyzje dotyczące tego mostu zostały wydane.  
Sprawdzi jeszcze Kierownik Referatu. 
 
Radny Edmund M ędrzycki  zapytał, czy są plany budowy oświetlenia na nowym osiedlu 
w Kaczku.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe moŜna zaplanować na 2010 rok.  
 
Pan sołtys Bratiana  wnioskował o zainstalowanie oświetlenia w kierunku Nowego Dworu 
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i na góry. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe w kierunku Nowego Dworu tak.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  poinformował, Ŝe radny Arentowicz 
zgłosił, iŜ pomiędzy Gwiździnami, a Tylicami, w okolicach Rojewa, prawdopodobnie na 
gminnych gruntach jest dzikie wysypisko śmieci.  
 
 
Ad 9  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Skarbnik Gminy omówiła zmiany budŜetu gminy: 
- w załączniku nr 1 zmiana paragrafu, zamiast 629 powinno być 628, zgodnie z sugestią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
- w załączniku nr 2 zmiana w wydatkach inwestycyjnych, dokumentacja na budowę 
wodociągu w Gwiździnach i Tylicach wzrosły koszty dlatego, Ŝe zlecono równieŜ 
opracowanie przyłącza energetycznego, 
- w załączniku nr 3a – wprowadzono jednoroczne zadanie „przebudowa i rozbudowa 
świetlicy wiejskiej w Chroślu”, do wieloletnich zadań proponuje się wpisać „budowę 
wodociągu w Tylicach i Gwiździnach wraz z przebudową przepompowni”, ponadto 
proponuje się wprowadzić do budŜetu dotację na rozbudowę szkoły w Radomnie – 
budowę sali gimnastycznej - 100 tys.zł. w roku 2009 oraz 250 tys.zł. w roku 2010.  
-  w załączniku nr 4 zmieniono wydatki na budowę wodociągu w Tylicach i Gwiździnach, 
zgodnie z opracowaną dokumentacją. 
 
Nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIV/168/09 
zmieniaj ącej uchwał ę nr XXVII/130/08 z dnia 16.12.2008r. w sprawie uchw alenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 3. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
  
Ad 10  
Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia wekslem „In blanco” dotacji na budowę sali 
gimnastycznej w Radomnie.  
 
Projekt omówiła Skarbnik Gminy, intencją tej uchwały jest zabezpieczenie wykorzystania 
dotacji zgodnie z zawarta umową. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt. 
 
Nie zgłoszono pytań i uwag. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIV/169/09 w 
sprawie zabezpieczenia wekslem „In blanco” dotacji na budow ę sali gimnastycznej 
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w Radomnie.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 4. 
 
 
Ad 11  
Podjęcie uchwały  w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie funduszu  sołeckiego.  
 
Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Ustawa o funduszu sołeckim została 
uchwalona 20 lutego br., a weszła wŜycie 1 kwietnia. Określa procedury oraz sposób 
postępowania co do wyodrębnienia funduszu sołeckiego w budŜecie gminy. Rada Gminy 
do 30 czerwca podejmuje uchwałę o wyodrębnieniu lub nie wyodrębnieniu funduszu. 
Środki funduszu przeznacza się na realizację przedsięwzięć, które zgłoszono we wniosku 
sołectwa, są zadaniami własnymi gminy, słuŜą poprawie warunków Ŝycia mieszkańców i 
są zgodne ze strategią rozwoju gminy.  
Zadania własne gminy zawarte są w art. 7 ustawy o samorządzie gminnym. Przykładowe 
rodzaje zadań, które mogą być realizowane w ramach funduszu: 
- remont i moderacja gminnych dróg, mostów i placów,  
- budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, przy czym budowa przyłączy w granicach 
nieruchomości odbiorców nie jest zadaniem gminy,  
- wykonanie zadań modernizacyjnych lub remontów w budynkach gminnych, jak szkoły, 
świetlice, biblioteki, domy kultury, ale koszty utrzymania – nie, 
- budowa, zakup  lub remont  przystanku autobusowego, 
- zakup wyposaŜenia do szkół, świetlic, domów kultury, tzn. sprzętu medialnego, pomocy 
naukowych, sprzętu sportowego, 
- urządzenie boiska lub placu zabaw,  
- wstawienie dodatkowych punktów oświetleniowych, 
- organizację imprezy o charakterze kulturalnym, sportowym lub promującym gminę, 
- likwidację dzikich wysypisk śmieci, 
- urządzenie kąpieliska na terenie gminy, 
- wspieranie działalności ochotniczych straŜy poŜarnych,  
- opłacanie instruktora zajęć, 
- renowacja obiektu zabytkowego wpisanego do rejestru zabytków. 
Fundusz ma słuŜyć poprawie warunków Ŝycia, a jednocześnie wszystkie zadania gminy 
słuŜą poprawie warunków Ŝycia mieszkańców. 
Przedsięwzięcia muszą być zgodne ze strategią rozwoju gminy, sołectwo formułując 
wniosek, musi powołać się na ten zapis. Środki funduszu muszą być wykorzystane w 
ciągu roku, niewykorzystane nie przechodzą na rok następny. 

JeŜeli Rada Gminy podejmie pozytywną uchwałę, to Pan Wójt w terminie do 31 
lipca kaŜdego roku przekazuje sołtysom informację o wielkości środków oraz o warunkach 
korzystania z funduszu, zgodnie z ustawą. Dziś podjęta uchwała skutkuje tym, Ŝe środki 
będą w roku 2010, w następnych latach Rada podejmie uchwałę do końca marca o 
wyodrębnieniu funduszu w roku następnym. Warunkiem przyznania środków jest złoŜenie 
wniosku do Pana Wójta, przez sołectwo, w terminie do końca września. Do tego terminu 
muszą odbyć się zebrania wiejskie, na których naleŜy podjąć decyzję o przeznaczeniu 
środków. Uchybienie terminu skutkuje odrzuceniem wniosku przez Wójta. Wniosek 
powinien zawierać wskazanie przedsięwzięć, uzasadnienie i szacowany koszt. Sołectwo 
dysponuje tylko środkami, które ma przyznane. JeŜeli szacunek kosztów będzie wyŜszy, 
aniŜeli przyznana kwota, Wójt ma prawo odrzucić taki wniosek. Inicjatywę zgłoszenia  
wniosków na zebraniu ma sołtys, rada sołecka oraz 15 mieszkańców. Zadań moŜe być 
kilka, ale granicą jest limit środków. 
W przypadku odrzucenia wniosku przez Wójta, sołtys moŜe odwołać się do Rady Gminy w 
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terminie 7 dni, a Rada rozpatruje w terminie 30 dni. Wójt związany jest rozstrzygnięciem 
Rady Gminy w tym zakresie. Poinformowała o kryteriach odrzucenia wniosku. 
 
Orientacyjne wielkości środków przypadające na poszczególne sołectwa otrzymali radni i 
sołtysi.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał, dlaczego dopiero teraz poddaje się sprawę pod 
dyskusję. Zdania sołtysów są podzielone. Inicjatywa słuszna.  
 
Radny Zdzisław Makowski  – jeŜeli nie uchwalimy, to sołectwo nic nie traci, ale jeŜeli jest 
wola mieszkańców, to z tych środków moŜna poczynić drobne zakupy np. do świetlicy, czy 
wykonać roboty malarskie. śadnych inwestycji z tych pieniędzy nie da realizować.  
 
Sołtys Roman Sienkowski uwaŜa, Ŝe fundusz stwarza zagroŜenia, bo jeŜeli w budŜecie 
gminy nie będzie pieniędzy, to zadanie Wójt zrzuci na sołectwo.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  był odmiennego zdania. O 
przeznaczeniu środków decyduje zebranie wiejskie.  
 
Wójt  poinformował, Ŝe przedsięwzięcia będą dofinansowane do 30%, równie dobrze moŜe 
to być 10% i zwrot dopiero po 2 latach.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski  uwaŜa, Ŝe małe wsie bardziej skorzystają. JeŜeli sołectwo 
nie wykorzysta, to moŜe mieć pretensje tylko do siebie. 
 
Skarbnik Gminy  omówiła sposób naliczania środków i poinformowała, Ŝe jest określona 
górna granica przyznania środków dla sołectwa tj. 10- krotność kwoty bazowej, co ma 
znaczenie dla duŜych wsi jak Bratian. 
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  – dobrze, gdyby za ta ustawą przyszły pieniądze, ale 
wiadomo, Ŝe większość trzeba wyasygnować z budŜetu gminy i podzielić na mniejsze 
kwoty dla sołectwa. Zarządzać ma zebranie wiejskie i sołtys, trudno ocenić, czy podjęcie 
decyzji będzie proste. MoŜe pozostać na warunkach jak dotychczas i ewentualnie podjąć 
decyzję o wyodrębnieniu środków w przyszłym roku.  
 
Sekretarz Gminy  poinformowała, Ŝe Rada Gminy ma obowiązek podjąć uchwałę o 
wyraŜeniu zgody lub nie wyraŜeniu zgody na wyodrębnienie funduszu do 30 czerwca. 
Uchwała musi być podejmowana kaŜdego roku. 
 
Sołtys Pan Roman Sienkowski  – na szkoleniu było mówione, Ŝe jest to korzystne dla 
bogatych samorządów, a dla gmin o mniejszym budŜecie nie.   
 
Radny Zbigniew Wi śniewski , co stanie się, jeŜeli uchwała o wyodrębnieniu zostanie 
podjęta, a Ŝadne sołectwa nie wykorzystają środków. 
 
Sekretarz Gminy  odpowiedziała, Ŝe nic nie stanie się, wszystkie dzieje się w obrębie 
budŜetu gminy, sołectwo nie będzie miało wyodrębnionego konta. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  – jeŜeli sołectwo nie złoŜy wniosku, to 
pieniądze zostaną w budŜecie. Zaproponował odłoŜenie sprawy na tydzień i zwołanie 
Sesji.   
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Sekretarz Gminy  – moŜe skonsultować z radami sołeckimi, czy na zebraniach wiejskich. 
 
Sołtysi uwaŜają, Ŝe tydzień to za mało czasu na konsultacje. 
 
Radny Zdzisław Makowski  -  być moŜe te pieniądze zaktywizują mieszkańców.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  zapytał, czy odkładamy temat. 
 
Radny Bogdan Król  – zawsze były pretensje, Ŝe w jednej wsi robi się coś, a w drugiej nie. 
Te środki dają moŜliwość, Ŝe w kaŜdej wsi moŜna coś niewielkiego zrobić. UwaŜa, Ŝe to 
dobra propozycja. 
 
Pan Adam Szantyr  zapytał, czy budŜet dla Jamielnika zwiększy się o dochody własne 
sołectwa, które uzyskuje z działalności. 
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe nie.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  odpowiedział, Ŝe te dochody będą 
wpływały do budŜetu, ale nie będą wchodziły w skład funduszu sołeckiego.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  zapytał, czy spotykamy się za tydzień, 
czy za dwa w tej sprawie.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – uchwalenie funduszu spowoduje, Ŝe nie będzie insynuacji o 
faworyzowaniu miejscowości. Małe miejscowości zyskają, a większe niewiele stracą.   
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  – minusem jest to, Ŝe 270 tys. zł. z 
budŜetu trzeba wyasygnować, ale w kaŜdej wsi będzie się coś działo.  
 
Radna Barbara Grzywacz  opowiedziała się za wyodrębnieniem funduszu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za” i 3 głosam i „przeciw”, nie było głosów 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę nr XXXIV/170/09 w sprawie wyra Ŝenia zgody 
na wyodr ębnienie funduszu  sołeckiego. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 5. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym Gwiździny, 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Marek Arentowicz.  Poinformował, Ŝe plan 
dotyczy działki będącej własnością gminy, wyodrębnione zostanie 15 działek oraz 1 
działka stanowiąca drogę gminną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIV/171/09 w  
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego terenu 
zabudowy mieszkaniowej w obr ębie geodezyjnym Gwi ździny, Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 6. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Marek Arentowicz. Plan obejmuje działkę 
prywatną, powstanie 6 działek budowlanych.  Plan przewiduje wydzielenie drogi 
wewnętrznej i 1 działki z zabudową zagrodową.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIV/172/09 w  
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego terenu 
zabudowy mieszkaniowej w obr ębie geodezyjnym Pacółtowo, Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 7. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie geodezyjnym Skarlin, gmina Nowe 
Miasto Lubawskie, w części terenów wokół jeziora Skarlińskiego. 
 
Projekt omówił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego, Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Marek Arentowicz. Poinformował, Ŝe plan został 
uchwalony w 1997 roku i jest aktualny. W tej chwili planuje się umoŜliwić wydzielenie 
jednej działki budowlanej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXIV/173/09 w  
sprawie przyst ąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego terenu w obr ębie geodezyjnym Skarlin, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie, w cz ęści terenów wokół jeziora Skarli ńskiego. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 8. 
  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
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Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr I/4/06 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopada 2006r. w sprawie ustalenia składów 
osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz wyboru przewodniczących i 
wiceprzewodniczących Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poinformował, projekt dotyczy wykreślenia 
Pani Doroty Łukaszewskiej ze składu Komisji i powołanie nowego radnego zgodnie z jego  
sugestią do składu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, i 1 głosi e wstrzymuj ącym si ę podj ęła 
uchwał ę nr XXXIV/174/09 w  sprawie zmiany uchwały nr I/4/0 6 Rady Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 21 listopad a 2006r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Gminy oraz w yboru przewodnicz ących i 
wiceprzewodnicz ących Komisji. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 9. 
  
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
- sprawy dotyczące dróg powiatowych będą przedmiotem obrad na wspólnym posiedzeniu 
Komisji, Wójt poinformował, Ŝe na spotkanie zaprosi równieŜ Naczelnika Wydziału Ruchu 
Drogowego. 
- sprawą lamp niesprawnych, zajmie się Kierownik. 
- droga w Bratianie, czekamy na tłuczeń,  
- w sprawie uporządkowania skarpy w Radomnie, w uzgodnieniu z Panem Oelbergiem 
wykonają pracownicy interwencyjni,  
- w sprawie stanu urządzeń na placu zabaw w Bagnie, Wójt odpowiedział, Ŝe sprawdzi 
protokół, kontrolę prowadził Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego. Kontrolowany 
był równieŜ stan budynków gminnych.  
Wójt poinformował, Ŝe od 1 lipca Gospodarstwo Pomocnicze przejmuje administrację 
budynków komunalnych.  
 
Sołtys Roman Sienkowski  zapytał, co z kanalizacją w Bratianie.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe oczekuje na terminy naboru wniosków na sieć kanalizacyjną.  
W lipcu i sierpniu Gospodarstwo Pomocnicze będzie prowadziło nitkę do ul. Sadowej.  
W II etapie składamy wniosek w ramach Programu Obszarów Wiejskich, ale dotyczy to 
Mszanowa. Wnioski o wartości do 4 mln zł.  
Wartość inwestycji dla Bratiana wynosi około 8 mln zł., w tym są III etapy. Dobrze, jeŜeli to 
będzie w roku 2010.   
 
Radny Edmund M ędrzycki  przypomniał, Ŝe nie otrzymał odpowiedzi w sprawie chodnika 
w Bratianie od drogi krajowej na ul. Grunwaldzką, przez przejazd. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe była mowa o chodniku w Bratianie na ul. Grunwaldzkiej między 
mostami i to jest zapisane w budŜecie. 
 
Sołtys wsi Bratian  – na odcinku, o którym mówi Wójt, chodnik trzeba przełoŜyć.  
 
Radny Edmund M ędrzycki  – chodzi o budowę nowego chodnika. 
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Wójt  odpowiedział, Ŝe pilniejsze jest przełoŜenie chodnika, a budowę nowego zaplanować 
na 2010 rok.  Stwierdził, Ŝe moŜna będzie wykorzystać teren po torach kolejowych, ale 
PKP jeszcze reguluje sprawy własnościowe. Proponował poczekać do momentu przejęcia 
gruntu przez gminę, bo i tak wymagana jest ich zgoda na przejście. 
 
Radny Roman Jadanowski  – zapytał o wiadukt i objazd podczas remontu. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe to droga powiatowa. 
   
Radny Ireneusz Kowalski  zapytał o naprawę drogi w Pacółtowie, za Domem Dziecka. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe tam naleŜy wykopać rów otwarty w prywatnym polu i właściciel nie 
wyraŜa zgody.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  prosił radnych o przygotowanie 
wniosków na wspólne posiedzenie Komisji w dniu 23 czerwca br, dotyczące dróg 
powiatowych. Na spotkanie zaprosi Starostę i Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg.  
 
Pan sołtys wsi Nawra  poprosił Pana Wójta o odczytanie pisma, które złoŜył Pan 
Wiśniewski. 
 
Wójt  odczytał treść pisma. W piśmie Pan Wiśniewski prosi Pana Wójta o zorganizowanie i 
przeprowadzenie zebrania wiejskiego w Nawrze. Prośbę swa motywuje tym, Ŝe sołtys 
odmówił zorganizowania zebrania. Tematem zebrania byłoby: 
- wytłumaczenie mieszkańcom, co skłoniło władze gminy do odstąpienia od rozpoczętej 
budowy chodnika we wsi.  
- zaakceptowania przez radę sołecką stołu bilardowego i do tenisa stołowego. W piśmie 
podziękował Wójtowi za ich pozostawienie w Nawrze.  
- przedyskutowanie budowy w przyszłym roku przystanku autobusowego dla dzieci na 
początku wsi.  
- budowy drogi w Nawrze – Ustronie.  
 
Uzgodniono termin zebrania wiejskiego – 23 czerwca br. o godz. 18-tej. 
 
Pan Marek Arentowicz  odpowiedział Panu Jadanowskiemu w sprawie procedury 
formalnej w związku z budową kładki dla pieszych w Radomnie, poinformował o terminach 
wydania dokumentów. 
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                              Przewodniczący Rady Gminy  
Kazimierz Mikuczyński                                            Mirosław Wodara  
 
 
 


